
KONFERENCJA SPRAWOZDAWCZO-PLANUJĄCA 
BADAŃ R E G I O N U P Ł O C K I E G O W PŁOCKU 

30. XI. - 1. XII. 1956 R. 
W dniach 30 listopada i 1 grudnia 1956 roku 

w Domu Spółdzielczym PSS w Płocku odbyła 
się konferencja sprawozdawczo-planująca ba-
dań regionu płockiego, zorganizowana przez In-
stytut Historii Kultury Materialnej Polskiej 
Akademii Nauk i Komisję Badań nad Powsta-
niem i Rozwojem Płocka. 

W konferencji wzięło udział łącznie oko-
ło 150 osób, w tym około 100 osób, reprezen-
tujących ośrodki naukowe przeważnie Warsza-
wy i Łodzi oraz badacze regionalni Mazowsza. 

M. in. na Konferencję przybyli: prof. dr. Wi-
told Doroszewski, prof. Aleksander Gieysztor, 
prof. dr. inż. Jan Grubecki, prof. dr. Witold 
Hensel, prof. dr. Stanisław Herbst, doc. dr Jad-
wiga Karwasińska, prof. dr. Stefan M. Kuczyń-
ski, prof. dr. doc. Jan Lutyński, prof. Zdzi-
sław Rajewski, prof. dr. Stanisława Sawicka, 
prof. dr. Adam Wolff, prof. dr. Stanisław Za-
jączkowski. 

Z płockiego środowiska w Konferencji uczest-
niczyli: przedstawiciele Towarzystwa Naukowe-
go Płockiego, Komisji Badań nad Powstaniem 
i Rozwojem Płocka, Polskiego Towarzystwa Hi-
storycznego, Archiwum, Muzeum, średnich za-
kładów naukowych, m.in. miejscowy badacz Ka-
zimierz Gelinek. mgr. Jadwiga Gorzechowska, 
ks. mgr. Józef Góralski, mgr. Antoni Pęczek, 
mgr. Kazimiera Nowakowska, mgr. Maria Kief-
fer, mgr. Halina Kcstanecka. mgr. Stanisław Ko-
stanecki, mgr. Jan Kowalewski, mgr Maria Mar-
kowska, mgr. Krystyna Mierzejewska, red. Kon-
stanty Modliński, ks. mgr. Kazimierz Starościń-
ski, mgr. Jan Wańkiewicz, mgr. Halina Zien-
kiewiczowa, ks. mgr. Tadeusz Żebrowski i inni. 

Udział w Konferencji wzięli także przedsta-
wiciele władz miejskich: przewodniczący Pre-
zydium MRN w Płocku Józef Chlebicki. wice-
przewodnicząca Zuzanna Grabowska nadto zaś 
I sekretarz Komitetu Miejskiego PZPR Włady-
sław Chmurzewski. 

Na Konferencję przybył również żywo inte-
resujący się pracami naukowymi w mieście 
ks. biskup dr. Tadeusz Zakrzewski. 

Konferencję otworzył przewodniczący Ko-
misji Badań nad Powstaniem i Rozwojem Płoc-
ka mec. Kazimierz Askanas, witając zebranych 
r>a konferencji naukowców, badaczy miejsco-
wych, przedstawicieli władz miejscowych i spo-
łeczeństwa płockiego. 

Prowadzenie obrad objął dyrektor Instytutu 
Historii Kultury Materialnej PAN prof. dr. Wi-
told Hensel, prosząc do prezydium Konferen-
cji: z ośrodków naukowych prof. dr Witolda Do-
roszcwskiego, prof. dr. Aleksadra Gieysztora, 
prof. dr. Stanisława Herbsta, prof. dr. Zdzisła-
wa Rajewskiego, prof. dr. Stanisława Zającz-

kowskiego oraz z ośrodka płockiego mec. Ka-
zimierza Askanasa, Józefa Chlebickiego, Włady-
sława Chmurzewskiego, prof. Franciszka Dorob-
ka, mec. Tadeusza Gierzyńskiego, dyr. Czesła-
wa Gutrego i pod nieobecność prezesa TNP 
mec. Romana Lutyńskiego. 

Na wniosek przewodniczącego konferencji 
prof. dr. Hcnsla zebrani przyjęli następujący 
porządek obrad: 

1-szy dzień Konferencji—dnia 30 listopada 1956 r. 

1. Referat „Płock — powstanie i rozwój 
miasta" — mgr. Ryszard Cieśla. 

2. Referat „Wyniki badań archeologicznych 
w r. 1956 w Płocku" — mgr. Jerzy Gąs-
sowski. 

3. Dyskusja. 
4. Sprawozdanie z inwentaryzacji architek-

tonicznej w r. 1956 w Płocku — opraco-
wał mgr. inż. arch. Zdzisław Tomaszew-
ski. 

5. Dyskusja. 

2-gi dzień Konferencji — dnia 1 grudnia 1956 r. 

1. Referat .Zagadnienie badań regionalnych 
w Płocku" — mgr. Kazimierz Askanas. 

2. Dyskusja. 
3. Ustalenie wytycznych dla badań komplek-

sowych regionu płockiego. 
4. Informacja o pracach, prowadzonych 

przez Zakład Atlasu Historycznego — 
mgr Irena Gieysztor. 

5. Referat, „Dotychczasowy stan badań an-
tropologicznych regionu płockiego" — 
prof. dr. Ireneusz Michalski. 

6. Zamknięcie Konferencji. 
W toku obrad przewodniczący Prezydium 

MRN w Płocku Józef Chlebicki powitał uczest-
ników konferencji w imieniu władz miejskich 
i społeczeństwa płockiego, podkreślając wielkie 
zainteresowanie, jakie Konferencja wzbudziła 
w mieście, przyrzekając wszechstronną pomoc 
dla prac naukowych i badawczych P'ocka ze 
strony Miejskiej Rady Narodowej i życząc 
uczestnikom Konferencji jak najlepszych wy-
ników obrad i przyjemnego pobytu w mieście. 

Konferencję zagaił dłuższym przemówieniem 
prof. dr. Hensel. 

W dalszym ciągu podajemy sprawozdanie 
z Konferencji, opracowane na podstawie pro-
tokółu, sporządzonego przez mgr. J . Kawę i na-
grania na taśmę magnetofonową, dokonanego 
przez ob. Jana Jasińskiego. 
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